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Organizácia a personálne zabezpečenie kontroly v      
Slovenskej plaveckej federácii  

Riadne zvolený kontrolór Slovenskej plaveckej federácie v roku 2016 a          
dôvody potvrdenia jeho voľby v roku 2018 

Slovenská plavecká federácia (ďalej len “SPF”) uznaná Slovenskou republikou za          
národný športový zväz mala po prijatí nového zákona č. 440/2015 Z.z. o športe a o zmene a                 
doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov (ďalej len “ZoŠ”) povinnosť           
vytvoriť a obsadiť funkciu kontrolóra. Ak by sa tak nestalo, SPF by hrozila by jej strata                
spôsobilosti prijímateľa verejných prostriedkov.  

Dňa 17.9.2016 bol Konferenciou SPF i preto jednohlasne zvolený za kontrolóra SPF            
na 5 ročné funkčné obdobie Ladislav Križan.  

Táto správa je druhou správou kontrolóra SPF od vzniku tohto inštitútu v rámci SPF.              
Nadväzuje na jeho správu prvú. Jej štruktúra a obsah je inšpirovaný prvou a zatiaľ jedinou               
historicky existujúcou a zverejnenou správou z činnosti hlavnej kontrolórky športu za rok            
2016.  

Podľa § 11 ods. 3 ZoŠ: 
“(3) Na výkon funkcie kontrolóra národného športového zväzu a kontrolóra národnej           

športovej organizácie sa okrem splnenia podmienok podľa odseku 2 vyžaduje aj odborná            
spôsobilosť preukázaná úspešným absolvovaním skúšky formou písomného       
odborného testu zameraného na oblasti týkajúce sa riadenia a správy športovej           
organizácie. Vykonanie skúšky kontrolóra zabezpečuje hlavný kontrolór športu. Skúška sa          
musí vykonať do troch mesiacov od ustanovenia kontrolóra do funkcie; to neplatí, ak             
je kontrolór opätovne zvolený alebo inak ustanovený na ďalšie funkčné obdobie. Odbornú            
spôsobilosť úspešným absolvovaním skúšky kontrolór preukazuje každé štyri roky odo dňa           
vykonania skúšky.”. 

Podľa § 11 ods. 3 ZoŠ: 
“(5) Kontrolór stráca spôsobilosť na výkon funkcie kontrolóra, ak 

a) prestane spĺňať podmienky podľa odseku 1 alebo 
b) nepreukáže odbornú spôsobilosť podľa odseku 3. 

Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky zodpovedné v          
roku 2016 za vykonanie skúšky kontrolóra konanie týchto skúšok v roku 2016 nezabezpečilo             
a žiadne skúšky sa nekonali až do jesene 2017, kedy ich po 1. krát na konci septembra                 
2017 zorganizovala hlavná kontrolórka športu, na ktorú táto kompetencia prešla od           
1.1.2017.  

Nastal takto podľa názoru, (pozn. s ktorým súhlasí a na ktorého tvorbe sa spolupodieľal i               
autor tejto správy) ZoŠ nepredpokladaný stav, ktorý spôsobil, že márnym uplynutím pevnej            
zákonnej lehoty troch mesiacov, pričom ZoŠ nepredpokladá jej predĺženie, odo dňa           
ustanovenia kontrolóra SPF do funkcie ešte v septembri 2016 kontrolórovi SPF zo zákona             
zanikla funkcia kontrolóra, a teda aj oprávnenie vykonávať pôsobnosť kontrolóra SPF podľa            
ZoŠ.  
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https://www.swimmsvk.sk/sites/default/files/downloads/osvedcenie_o_uznani_za_narodny_sportovy_zvaz.pdf
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https://www.swimmsvk.sk/sites/default/files/download/vyrocna_sprava_kontrolora_spf.pdf
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Autor tejto správy preto i takto informuje o svojom úspešnom absolvovaní skúšky            
odbornej spôsobilosti formou písomného odborného testu zameraného na oblasti týkajúce          
sa riadenia a správy športovej organizácie v zmysle § 11, ods. 3 ZoŠ, ktorá sa napokon                
konala dňa 30.11.2017, čím bola splnená i táto zákonná podmienka pre výkon nezávislej             
vnútornej kontroly v SPF, a teda riziko straty spôsobilosti prijímateľa verejných prostriedkov            
v zmysle § 67, ods. 2 písm. g). ZoŠ na rozdiel od mnoho iných národných športových                
zväzov v prípade SPF ani na záver roka 2017 nehrozilo a nehrozí. 

SPF spĺňa podmienky spôsobilosti prijímateľa verejných prostriedkov a potvrdenie         
voľby kontrolóra SPF dňa 1.3.2018 by malo tento proces iba formálne sfinalizovať.  
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Úlohy kontrolóra Slovenskej plaveckej federácie  

§ 13 ZoŠ ustanovuje : 
“§ 13  

Úlohy kontrolóra 

1. Kontrolór pri výkone svojej funkcie postupuje tak, aby sa predchádzalo závažnému           
porušeniu povinnosti vyplývajúcej z právnych predpisov, predpisov a rozhodnutí         
športovej organizácie (ďalej len „nedostatok“) a na jeho základe uloženým sankciám,           
opatreniam a iným negatívnym dôsledkom pre športovú organizáciu a osoby s jej            
príslušnosťou. Na ten účel kontrolór vykonáva konzultačnú činnosť a poradenskú          
činnosť pre orgány športovej organizácie a orgány jej členov.  

2. Kontrolór priebežne vykonáva kontrolnú činnosť zameranú najmä na 
a. hospodárnosť, efektívnosť, účinnosť a účelnosť použitia verejných prostriedkov, 
b. dodržiavanie právnych predpisov a 
c. dodržiavanie predpisov a rozhodnutí športovej organizácie. 

3. Kontrolór tiež 
a. vykonáva priebežnú kontrolu obsahu zápisníc zo zasadnutí najvyššieho orgánu a ich           

riadneho zverejňovania,  
b. upozorňuje štatutárny orgán na nesúlad povinne zverejňovaných údajov a údajov v           

zdrojovej evidencii,  
c. upozorňuje štatutárny orgán, najvyšší orgán a najvyšší výkonný orgán na zistené           

nedostatky a odporúča im postup, ktorý je v súlade s právnym poriadkom a predpismi              
športovej organizácie; pri zistení závažného nedostatku navrhuje preventívne a         
nápravné opatrenia a určuje lehotu na jeho odstránenie,  

d. konzultuje postup s kontrolórom športovej organizácie, ktorej je športová organizácia          
členom, pri zistení závažného nedostatku,  

e. vypracúva výročnú správu o činnosti kontrolóra, ktorú predkladá najvyššiemu orgánu          
športovej organizácie.  

4. Kontrolór národného športového zväzu a kontrolór národnej športovej organizácie má          
pôsobnosť podľa odsekov 2 a 3 a  
a. vykonáva konzultačnú činnosť pre kontrolórov športových organizácií, ktoré sú členmi          

národného športového zväzu alebo národnej športovej organizácie,  
b. posudzuje súlad priebehu zasadnutí, postupov a rozhodnutí orgánov národného         

športového zväzu alebo národnej športovej organizácie s právnymi predpismi,         
predpismi a rozhodnutiami národného športového zväzu alebo národnej športovej         
organizácie, medzinárodnej športovej organizácie a iných športových organizácií,        
ktorých je národný športový zväz alebo národná športová organizácia členom,  

c. zúčastňuje sa na zasadnutiach najvyššieho orgánu, najvyššieho výkonného orgánu,         
kontrolných orgánov, a ak to považuje za potrebné, aj na zasadnutiach iných orgánov             
národného športového zväzu alebo národnej športovej organizácie,  

d. vykonáva dozor nad prípravou a riadnym priebehom volieb členov orgánov          
národného športového zväzu alebo národnej športovej organizácie a zúčastňuje sa          
na zasadnutí volebnej komisie vrátane spočítavania hlasov.  
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5. Kontrolór národného športového zväzu a kontrolór národnej športovej organizácie je          
oprávnený vykonávať pôsobnosť podľa odseku 4 písm. b) až d) aj v športovej             
organizácii, ktorá je členom národného športového zväzu alebo národnej športovej          
organizácie. 

Aplikácia predmetných ustanovení ZoŠ autorom tejto správy v prostredí         
SPF :  

Autor tejto správy bol pravidelne fyzicky prítomný na zasadnutiach najvyššieho          
výkonného orgánu SPF- Rady SPF, počas ktorých táto prerokovávala a rozhodovala o            
najdôležitejších otázkach praktického denného chodu SPF. Rovnako bol v kópiach emailovej           
komunikácie Rady SPF, ak jej uznesenia boli prijímané spôsobom per rollam.  

Autor tejto správy sa ako pozorovateľ zúčastnil i niekoľkých zasadnutí orgánov           
zabezpečenia spravodlivosti SPF.  

Na základe dopytov týkajúcich sa pochybností pri tvorbe rozhodnutí v sekcii vodného            
póla autor tejto správy navrhol, aby bol v kópiach emailovej komunikácie jej členov, čo sa i                
stalo a umožnilo mu to získať vernejší obraz.  

Pred fyzickými zasadnutiami Rady SPF mal spolu s členmi Rady SPF prístup k             
prerokovávaným materiálom v elektronickej podobe. Doba na oboznámenie sa s nimi daná            
časom ich sprístupnenia členom Rady SPF od autorov, resp. zodpovednej osoby a časom             
začatia zasadnutia Rady SPF sa v plynúcom čase po nie ideálnom začiatku výrazne             
zlepšovali. Obsahová kvalita prerokovávaných materiálov bola rôznorodá v závislosti od tej-           
ktorej sekcie a miery (ne)dobrovoľného (ne)zapojenia jej členov a členov príslušnej komunity            
v rámci SPF do tvorby a rozhodovania o ich finálnom obsahu, no s pribúdajúcim časom               
takisto generálne stúpala. Participácia má však stále svoje rezervy.  

Počas zasadnutí Rady SPF mal autor tejto správy možnosť klásť doplňujúce otázky a             
opakovane vyjadriť svoje stanovisko, názor či návrh riešenia v prípadoch, v ktorých by mohlo              
hroziť SPF potenciálne riziko.  

Ak v zmysle čl. 40, ods. 4 stanov SPF požiadal o schválenie žiadosti o zaradenie               
samostatného bodu do programu zasadnutia Radou SPF, aby členov Rady SPF informoval,            
bolo mu vyhovené.  

Autor tejto správy veľmi kladne hodnotí rozsah a mieru podrobnosti zápisov           
zverejňovaných z Rady SPF s cieľom informovať celú komunitu SPF. Zákonná doba            
zverejnenia bola dodržiavaná, pričom pre operatívnosť boli úlohy a uznesenia z Rady SPF             
pre interné a pracovné účely sekretariátu a členom Rady SPF zasielané emailom do pár dní               
od dátumu jej konania.  

Autor tejto správy veľmi kladne hodnotí, že ak požiadal o informáciu, vysvetlenie,            
údaj či dokument, bolo mu vždy a temer okamžite zo strany či už členov orgánov SPF alebo                 
Sekretariátu SPF vyhovené.  

Odporúčania do budúcnosti:  
Výstupom temer akejkoľvek aktivity v rámci sekcie či inej entity SPF je v konečnom              

dôsledku text alebo tabuľka, málokedy čokoľvek iné.  
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Autor tejto správy silne odporúča pre zlepšenie efektivity práce všetkých v           
rámci SPF, no najmä dobrovoľníkov v rámci všetkých jednotlivých sekcii i orgánov,            
ktorým za ňu patrí vskutku úprimná vďaka, nasledovné inovácie, ktoré by mali            
pomôcť dosahovať hodnoty uvedené v ZoŠ najmä participáciou zo strany členov SPF. 

Zoznam osôb, ktoré by mali mať možnosť/povinnosť (spolu)pracovať v rámci SPF na            
tvorbe akéhokoľvek textu či tabuľky v sebe obsahuje vždy pomerne veľa osôb, ktorých             
bežné pracovné zaťaženie vzhľadom na ich pozície je už bez ich dobrovoľníckej práce v              
rámci SPF veľmi časovo náročné. Ak má byť ich aktívna účasť pri spolupráci v rámci SPF                
vôbec možná a navyše i zmysluplná, kladie to najmä na manažment ich vzájomnej             
komunikácie, extrémne vysoké nároky. 

(Z)Organizo(vá)vať osobné stretávanie sa vo veľkých skupinách je veľmi logisticky          
náročné (priestor v sídle SPF či inde, zladenie času osôb, ich doprava, financie na to všetko                
potrebné) a zároveň z hľadiska výstupov extrémne málo produktívne (najmä písaný text či             
tabuľka). Vzájomné posielanie emailov s rôznymi časovými verziami dokumentov je takisto           
veľmi neprehľadné.  

Malo by byť preto nahradené možnosťou prístupu k NÁVRHU textu či tabuľky a             
online komunikácii o nej de facto neustále- 7 dní v týždni po dobu 24 hodín. Na aktívnu                 
prácu potrebuje akákoľvek motivovaná osoba iba PC, prístup na internet a na tento účel              
ideálne zriadenú emailovú adresu v rámci gmail.com, KTORÚ UŽ VÄČŠINA MÁ. (pozn. nie             
je to však podmienkou, iba autor - administrátor zdieľaného dokumentu musí patrične            
upraviť práva prístupu) Po jej oznámení im môže byť zriadený za dokument či tabuľku              
zodpovednou osobou- administrátorom prístup na Google Drive, kde v konkrétnom priečinku           
sa budú stále nachádzať NÁVRH textu či tabuľky vrátane zmien, časových verzii a             
komentárov ostatných, možnosti odpovedania na komentáre. Ak tieto budú navyše          
obsahovať tzv. priame “odkliky” (hyperlinky) s cieľom spojenia nejakých celkov informácie s            
inými celkami informácie cez internet, bude diskusia v rámci sekcie či orgánu o to ľahšia z                
hľadiska pohodlia pri práci a šetrení času.  

Keďže doterajšia prax, najmä vo vodnom póle ukázala, že názory zainteresovaných           
v ňom na to, aké ciele a najmä ako (ne)chceme spolu v rámci SPF dosahovať, sú tak                 
rozdielne, že sú dokonca diametrálne odlišné alebo sa vzájomne vylučujú, som           
presvedčený, že dotknutí medzi sebou musia komunikovať, počúvať sa a zmysluplne a            
vecne argumentovať aj o tom, na akých princípoch a zásadách môže spolupracovať, ako sa             
rozumne postaviť k používaniu prípadných spoločných zdrojov a prečo je to dobré pre             
všetkých.  

Cieľ predchádzajúcej diskusie v rámci sekcie, ich Výborov i iných orgánov SPF má             
byť preto analyzovať viacvariantné riešenia, popísať ich výhody a riziká. Cieľom vzájomnej            
diskusie nemá byť uraziť či poraziť jeden druhého. Cieľ má byť umožniť rozlíšiť, aká časť               
argumentácie kohokoľvek pri tvorbe NÁVRHU je v skutočnosti obhajobou vlastných          
záujmov, určitých pozícii v SPF a aká časť je naozaj o tom, čo považujeme v tejto oblasti                 
činnosti za (ne)spravodlivé a férové pre SPF ako celok. Výsledok diskusie má byť totiž návrh               
na vykonanie zmien, ktoré umožnia, aby sme sa všetci spolu, nie iba my sami z našich                
súčasných pozícii, ale všetci v SPF, mali prosto lepšie a znesiteľnejšie.  
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Väčšie rozšírenie využívania bezplatných nástrojov Google na tvorbu textu a tabuliek           
v rámci práce sekcii, čím sa zabezpečí reálna participácia motivovaných ľudí 24/7 bez             
nutnosti sa osobného stretávania sa (aj keď i tomu sa nedá vyhnúť úplne, resp. niekedy je                
osobné stretnutie a rokovanie nevyhnutné), by bolo veľkou výhodou. Tieto technológie sú            
dostupné online. Sú kompatibilné pre všetok bežne používaný hardware a software,           
operačné systémy a internetové prehliadače (Microsoft, Apple, Mozilla atď.). Sú navyše           
zadarmo. Viac o tom, ako funguje Google Drive nájdete na Google Drive Help center. Viac               
ako pre potreby projektu napr. tvoriť, editovať a komentovať text, resp. tabuľky je vždy pre               
Vás tiež stále na webe na Google Docs editors Help Center.  

Rada SPF má následne v ideálnom prípade iba schváliť finálne riešenie už            
odborne vopred prediskutovaných a pripravených návrhov na sekciách či inej          
platforme SPF.  

V roku 2018 je autor tejto správy pripravený osobne pomôcť pri ich ďalšom             
rozširovaní v rámci SPF.  
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Činnosť kontrolóra Slovenskej plaveckej federácie 
a.Kontrolná činnosť  

Kontrola stanov uchádzačov o riadne členstvo v SPF a prijímanie          
nových členov  

V období od 1.4.2017 do 14.2.2018 bol autorovi tejto správy doručený viacero            
podaní/podnetov od vecne príslušného pracovníka SPF, ktoré boli zamerané na kontrolu           
súladu stanov riadnych členov alebo záujemcov o riadne členstvo v SPF, keďže i v roku               
2017 pokračoval proces prijímania nových riadnych členov a bol stále motivovaný 2            
základnými hodnotami. Poriadok vo vzťahoch a aktívna pomoc klubom pri jeho dosahovaní.  

Všetci riadni členovia boli povinní mať svoje stanovy v zmysle ZoŠ (zmäkčenie kritérií             
novelou ZoŠ od 1.1.2017 iba na § 21 a 22 ZoŠ) a na základe neho prijatých stanov SPF a                   
ich dodatkov.  

Je príjemné opätovne konštatovať, že každý kto prejavil záujem o členstvo v SPF to              
dokázal a SPF sa rozrástla od poslednej správy o viacerých riadnych i individuálnych členov,              
niektorí by svoj záujem ešte len mali zvládnuť sfinalizovať s pomocou predstaviteľov SPF a v               
náhradnej lehote stanovenej kontrolórom.  

Kontrola na základe iných doručených podaní, podnetov a z vlastnej          
iniciatívy  

V období od 1.4.2017 do 20.2.2018 bol autorovi tejto správy doručený nižšie            
uvedený prehľad podaní/podnetov od jednotlivcov či samotných športových organizácií a          
orgánov štátnej správy na začatie kontrolnej činnosti, ktoré je možné tematicky rozdeliť na             
nasledovné oblasti: 

Podania/ podnety, ktorých vecné riešenie neprislúchalo autorovi tejto správy, ale          
iným orgánom SPF  

Autor tejto správy postúpil podozrenia v prípadoch týkajúcich sa možného          
disciplinárneho previnenia prezidentky SPF na základe verejného podnetu Alexandra Vajdu          
zverejneného na sociálnej sieti Disciplinárnej komisie SPF a zúčastnil sa na neverejnom            
zasadnutí Disciplinárnej komisie SPF, ktoré sa ho týkalo ako pasívny pozorovateľ vzhľadom            
na fakt, že sa týkalo prezidentky SPF ako najvyššej predstaviteľky SPF i pre možný konflikt               
záujmov.  

Autor tejto správy sa zúčastnil i na neverejnom zasadnutí Rozhodovacej rady SPF            
ako pasívny pozorovateľ v prípadoch týkajúcich sa sporu medzi SPF a jej riadnym členom              
KOMUNITOU PLÁVANIA MASTERS – TURČIANSKI VLCI (ďalej len „KPMTV“) v konaní           
podľa článku 49 stanov SPF, ktorí sa týkal údajného a KPMTV tvrdeného porušenia             
autorských práv. Po jeho skončení počas následnej diskusie so štatutárnym zástupcom           
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KPMTV Branislavom Hakelom ten bol vyzvaný, aby rešpektoval stanovy SPF a v nich dané              
spôsoby rozhodovania sporov v rámci SPF a jeho orgánmi i v prípadoch, ak i neskončia v                
jeho prospech. Bolo správne v zmysle stanov SPF, že prišlo k následnému späťvzatiu             
žaloby KPMTV ako navrhovateľa voči SPF ako odporcovi na okresnom súde. Zverejnenie            
rozhodnutia Rozhodovacej rady SPF (pozri text rozhodnutia tu) v danej veci na webovom             
sídle SPF potvrdilo, že SPF zákon neporušila.  

Autor tejto správy dostal emailový podnet z 7.11.2017, ktoré mu adresovala emailom            
pani Helena Allárová (doplnené 19.11.2017 a 9.12.2017) ohľadne Smernice SPF o systéme            
zabezpečenia a organizácie športovej prípravy a nominácií reprezentačných družstiev v          
synchronizovanom plávaní, ktorá bola schválená Radou SPF dňa 26.10.2017. p. Allárová           
hodlala prerokovať klady, resp. prípadné nedostatky tejto Smernice, pričom konkrétne          
výhrady (ktoré konkrétne časti a prečo), ktoré by mali byť témou stretnutia a s akým ňou                
želaným výsledkom, napriek výzve kontrolóra, dosiaľ nekonkretizovala a k stretnutiu s p.            
Allárovou dosiaľ nedošlo. 

Autor tejto správy dostal emailovú žiadosť Advokátskej kancelárie GARANT         
PARTNER legal s.r.o. z 6.12.2017, ktorá v mene ich klienta - rodičov Viktórie Reichovej-              
požiadali o stretnutie za účelom prebratia aktuálnej situácie v súvislosti so športovou            
činnosťou ich dcéry v synchronizovanom plávaní vrátane prijatých dokumentov na pôde           
SPF. Stretnutie sa po opakovanej ponuke zo strany autora tejto správy uskutočnilo            
30.1.2018, možné disciplinárne previnenie športovkyne je riešené Disciplinárnou komisiou         
SPF.  

Autor tejto správy dostal emailový podnet z 10.12.2017 adresovaný pani Jane           
Labudovej, viceprezidentke SPF pre synchronizované plávanie, ktoré aj jemu v kópii           
adresovali pán Ján a Stanislava Pivarčioví ako rodičia ich dcéry Natálie Pivarčiovej v             
súvislosti so športovou činnosťou ich dcéry v synchronizovanom plávaní, s ktorými sa            
následne po ich osobnej žiadosti zo dňa 16.2.2018 ešte v ten deň osobne stretol.  

Vo všetkých 3 posledných podnetoch ostáva predmetom preverovanie autora tejto          
správy nie primárne obsah, ale praktické uplatňovanie Smernice SPF o systéme           
zabezpečenia a organizácie športovej prípravy a nominácií reprezentačných družstiev v          
synchronizovanom plávaní, ktorá bola schválená Radou SPF dňa 26.10.2017, vo vzťahu ku            
konkrétnym športovkyniam a k princípu rovnakého zaobchádzania voči konkrétnym         
športovkyniam, pričom na osobných stretnutiach získal informácie i od rodičov Viktórie           
Reichovej i Natálie Pivarčiovej. Preverovanie nebolo do odovzdania tejto správy pre účely            
Konferencie SPF uzavreté a kontrolná činnosť ukončená a mala by byť i témou na najbližšej               
Rade SPF dňa 21.2.2018 v programe jej rokovania.  

Podania/ podnety, ktorý sa týkal kontroly zákonného, hospodárneho, efektívneho,         
účelného a účinného využitia verejných zdrojov v rámci SPF  

Autor tejto správy i takto informuje o emailových podnetoch členky SPF Dariny            
Moravcovej z 27.11.2017 (doplnené 4.12.2017) a fyzickej osoby- podnikateľa Ing. Jozef           
Valček - LINOVA z 5.12.2017, ktorý nie je členom SPF, týkajúcich sa možného rozporu s               
právnym poriadkom vzhľadom na Zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov z príspevku           
uznanému športu zo štátneho rozpočtu prostredníctvom rozpočtu MŠVVaŠ SR uzavretými v           
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zmysle § 51 Občianskeho zákonníka v znení neskorších predpisov medzi SPF a            
poberateľmi prostriedkov ÚTM. Uvedené osoby namietali konkrétne bod 5.6. predmetnej          
Zmluvy, ktorý ustanovuje cit.: ”Financovanie nákladov na nákup a prepravu športového           
materiálu výlučne zn. SPEEDO bezprostredne súvisiaci so športovou prípravou ako plavky,           
čiapky, okuliare, a to bez obmedzenia % výšky prostriedkov dotácie, ako aj na nákup a               
prepravu ostatného športového materiálu a plaveckých pomôcok (plutvy, packy a pod.),           
športového materiálu na kondičnú prípravu, napr. športové testery, ťahadlá,bicykel,         
posilňovací stroj, bežky, ktorý nemusí byť výlučne značky SPEEDO, maximálne však do            
výšky 10% prostriedkov.”  

Autor tejto správy konštatoval, že zistil, že podľa rozpočtu SPF na rok 2017 bolo              
vypracovaných a zaslaných spolu celkom 34 vyhotovení “Zmlúv ÚTM” (Zmluva č.           
..../ÚTM/..../2017 o poskytnutí finančných prostriedkov z príspevku uznanému športu zo          
štátneho rozpočtu prostredníctvom rozpočtu MŠVVaŠ SR) spolu v celkovej výške viac ako            
135 841,17 Euro. 

Ďalej konštatoval, že zistil, že Obchod SPEEDO Store, prevádzkovaný spoločnosťou          
Slovenská plavecká marketingová s.r.o. aj vzhľadom na ustanovenia platnej a účinnej           
zmluvy medzi SPF a spoločnosťou OBERALP POLSKA Sp. Z o.o. (exkluzívny distribútor            
značky SPEEDO pre Poľskú, Českú republiku, Maďarsko a Slovenskú republiku) je           
benefitom, ktorý prevádzkuje SPF pre svoju členskú základňu, pričom zľavy vo výške 20% z              
ceny tovaru majú reprezentanti, 15% kluby a 10% ostatní členovia SPF i z dôvodu, že               
SPEEDO bolo a je generálnym partnerom slovenskej reprezentácie od roku 2013 i v roku              
2017 piaty rok po sebe a bola uzavretá i pre rok 2018. 

Z hľadiska obsahu predmetných zmlúv autor tejto správy konštatoval, že tieto zmluvy            
nevylučujú kúpu tovaru značky SPEEDO i u iného predajcu než je Slovenská plavecká             
marketingová s.r.o., čo sa i opakovane stalo (e-shopy, maloobchodná sieť atď.) a dokonca             
materiálové zabezpečenie (síce v limitovanej výške) je možné zakupovať aj úplne od iných             
značiek ako je SPEEDO. Toto konštatovanie je argumentom vo vzťahu k námietke, že by              
členovia SPF boli nútení zn. SPEEDO zakupovať výlučne iba v SPEEDO Store,            
prevádzkovanom spoločnosťou Slovenská plavecká marketingová s.r.o., a aj keby tomu tak           
bolo, tak podľa názoru autora tejto správy by neboli porušené žiadne normy, pričom             
podobný systém je tzv. kreditný systém eshopu Slovenského futbalového zväzu. Za ďalšie je             
nutné konštatovať, že materiálové zabezpečenie zn. SPEEDO bez obmedzenia je len a            
výlučne pre položky, ktoré sú záväzkom SPF so zmluvy so spoločnosťou OBERALP            
POLSKA Sp. Z o.o. (exkluzívny distribútor značky SPEEDO) a síce plavky, čiapky, okuliare a              
ostatné položky - druhy materiálneho vybavenia sú obmedzené iba výškou možných           
zdrojov, ktoré je možné na nich použiť, čo je však legitímnym právom rozhodnutia SPF              
sledujúc základný cieľ využitia prostriedkov na vymedzený účel, ktorým je športová činnosť.            
Toto samozrejme neznamená možnosť úpravy textu zmlúv pre rok 2018 oproti roku 2017 v              
súlade so zásadami hospodárnosti, efektívnosti, účinnosti a účelnosti, tam kde existuje           
viacero možných variantov jej textácie.    

Autor tejto správy konštatoval, že neidentifikoval prípadný rozpor s právnymi          
predpismi, no vyzval emailom oboch sťažovateľov, aby doplnili svoje podnety a identifikovali,            
ktorý konkrétny právny predpis, a ktoré jeho konkrétne ustanovenie, mali byť uzavretím            
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predmetných Zmlúv ÚTM porušené, čo sa nestalo. Ďalej informoval, že ho Ing. Jozef Valček              
- LINOVA telefonicky 11.12.2017 informoval, že sa plánuje v tejto veci obrátiť popri Hlavnej              
kontrolórke športu a kancelárie ministra v rámci MŠVVaŠ SR, čo už urobil, i na Najvyšší               
kontrolný úrad.  

Odporúčania do budúcnosti:  
Snaha SPF o poriadok a presnosť pri evidencii členskej základne SPF od roku 2016              

a priebehu roka 2017 bola dôležitá i preto, že v roku 2017 SPF čelila novému               
administratívne veľmi náročného procesu prvýkrát realizovanému práve vplyvom novely ZoŠ          
účinnej od 1.1.2017.  

Tento administratívne náročný proces priniesol najmä výdavkové limity na tú- ktorú           
oblasť, ktoré boli zavedené novelou ZoŠ v § 69, čo pri implementácii novely ZoŠ do               
každodennej praxe každého jedného národného športového zväzu, nielen SPF znamenalo          
zvýšenie celkovej sumy, ktorú SPF de facto rozdelila medzi svojich členov. Proces presného             
výpočtu sumy pre toho- ktorého riadneho člena podľa parametrov, ich zisk a kontrola bol              
úplne nový a robený premiérovo v roku 2017.  

Táto zásadne nová administratívna záťaž SPF a jej členov priniesla všetkým           
dotknutým nové, dosiaľ neexistujúce riziká, ktoré mali vplyv až na vedenie účtovníctva SPF v              
kalendárnom roku 2017 a niekedy až extrémnu byrokratickú záťaž vrátane nákladov na            
právne služby pri zmluvnej agende či zmeny vedenia účtovníctva SPF najmä čo sa týka              
analytiky SPF pre zaúčtovanie tej- ktorej úhrady v roku 2017 v tzv. SPF- štátnom účte:  

Medzi SPF a jej riadnymi členmi SPF boli v roku 2017 uzavreté nasledovné typy              
zmlúv :  

1. Tzv. “15”% zmluvy”- 69 zmlúv (plavecké športy+ synchronizované plávanie) na          
celkovú sumu 233 953,24 euro + 8 zmlúv na kolektívne športy (vodné pólo) 29              
984,12 euro. Dokopy to bola 77 nových zmlúv na tzv. “15”%” v celkovej sume 263               
937,36 euro, ktoré v roku 2016 neboli uzavreté,  

2. Tzv. “Top talent zmluvy”- 20 zmlúv (na každého športovca samostatne) 12           
športových klubov v celkovej hodnote 43 375 euro,  

3. Tzv. “Top senior zmluvy”- 11 zmlúv (na každého športovca samostatne) 5 športových            
klubov v celkovej hodnote 32 125 euro,  

4. Tzv. “Repre zmluvy”- zabezpečenie prípravy seniorskych reprezentantov cez        
riadnych členov SPF podľa bodového výkonu- 21 zmlúv v celkovej výške 36 800             
euro, 

5. 2 samostatné zmluvy medzi SPF a športovcami zaradenými v tzv. ministerskom Top            
Tíme- Richardom Nagyom (20 000 euro) a Tomášom Púchlym (5 000 euro)- t.j. z              
osobitného príspevku mimo príspevku uznanému športu danému SPF v celkovej          
sume 25 000 euro, ktorá bola formou refundácie poskytnutá priamo športovcom, nie            
klubom v mene ktorých súťažia.  
 
Celkovo takto bolo rozdelená medzi riadnych členov SPF, ktorí na Konferencii           

SPF slobodne rozhodovali o veľmi konkrétnom účele jej použitia podľa existujúcich           
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pravidiel, v roku 2017 suma 512 078, 53 euro (resp. 537 078, 53 euro s hore uvedenými                 
25 000 euro osobitného príspevku mimo príspevku uznanému športu danému SPF).  

Pri zachovaní základného princípu, ktorým je ochrana financovania SPF štátom platí           
solidarita cti- t.j. nesprávne konanie iba jedného riadneho člena SPF môže vážne uškodiť             
financovaniu SPF a celej jej komunity štátom.  

Z tohto hľadiska aktuálne zvolený spôsob nakladania so štátnymi zdrojmi v rámci            
SPF cez tzv. “princíp refundácie už vynaložených nákladov/ výdavkov”, ktorý de facto            
znamená úhradu od SPF vo vzťahu k členom SPF a na ich účet časovo až po kontrole                 
už vykonanej úhrady týchto nákladov/ výdavkov členmi SPF z ich vlastných zdrojov v             
súlade so zásadami hospodárnosti, efektívnosti, účinnosti a účelnosti prináša pre SPF           
najmenšie riziká a z hľadiska kontroly ho je treba hodnotiť veľmi kladne a pre rok 2018 ho                 
nie je dôvod meniť.  

Tieto napriek tomu pre SPF existujúce riziká budú navyše v roku 2018 zaťažené             
novými výzvami vzhľadom na rok 2018 znovu inovovanú zmluvu s MŠVVaŠ SR obsahujúcu             
sprísnenie a spresnenie oprávnených nákladov/ výdavkov na každý jeden príslušný účel           
podľa § 69 zvlášť.  

Záverom- snaha o maximálne dodržiavania ZoŠ (najmä výdavkové limity na tú- ktorú            
oblasť, ktoré boli zavedené novelou ZoŠ v § 69) v rámci SPF je dôkazom, že kde je vôľa je i                    
cesta, čím môže byť SPF inšpirujúca i pre iné národné športové zväzy.  

Je stále však i v roku 2018 dôležité pokračovať v snahe identifikovať a znižovať              
výdavky/ náklady primárne nesúvisiace so športovou činnosťou v SPF v jej užšom            
vymedzení ako pohybovej aktivity. Priebežné predkladanie dokladov počas celého roka vo           
zvýšenej kvalite bude znamenať win- win situáciu pre všetkých. Pre SPF, ktorej pracovníkom             
sa rozloží táto časť ich práce na obdobie celého kalendárneho roka a nielen najmä jeho               
záveru. Pre riadnych členov SPF pre urýchlenú refundáciu nimi už vynaložených nákladov/            
výdavkov v priebehu celého roka. Raritné prípady predloženia dokladov od jej členov SPF,             
ktoré (ne)súvisia s tovarmi resp. službami vzhľadom na športovú činnosť v plávaní, a ktorých              
(ne)existenciu či oprávnenosť je nie vždy bezkonfliktné so zásadami hospodárnosti,          
efektívnosti, účinnosti a účelnosti preukázať, by sa nemali už v roku 2018 opakovať.  

  

b.Konzultačná činnosť pre Slovenskú    
plaveckú organizáciu a jej členov  

 
Autor tejto správy okrem výkonu odbornej kontroly poskytoval členom SPF v roku            

2017 nad rámec úloh stanovených ZoŠ aj konzultácie, ktoré boli zamerané najmä na             
implementáciu ustanovení ZoŠ a súvisiacich predpisov u riadnych členov SPF, dodržiavanie           
ich povinnosti v súvislosti s platným znením ZoŠ či spôsob a možnosti čerpania verejných              
zdrojov a sponzorského.  

Za dôležitú preto vníma nielen svoje individuálne aktivity vo vzťahu k riadnym členom             
SPF, ale i jeho kolektívnu spoluprácu pri tvorbe bezplatného online obsahu znalostného            
manažmentu pre šport na stránke Učenej právnickej spoločnosti, na ktorej je dostupné            
nielen znenie ZoŠ s dôvodovou správou vrátane poslednej novely, vzory predpisov zmlúv a             
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iných dokumentov, ale i niekoľko stoviek odpovedí na často kladené otázky, ktoré sa týkajú              
aplikácie ZoŠ do praxe i v rámci SPF.  

Autor tejto správy si dovoľuje dať do pozornosti aj iné aktivity SPF, ktoré sú vyvíjané               
aj mimo bežnej agendy SPF a ktoré rovnako a nie v malej miere majú dosah na postavenie                 
SPF vo vzťahu MŠVVaŠ SR a ostatným národným športovým zväzom a jej pozícii a              
vnímania ako dôležitého národného športového zväzu v rámci športovej komunity. 

Ako extrémne dôležité pre SPF sa ukázala kontrola pravdivosti vykazovaných          
informácií iných národných športových zväzov v ich žiadostiach o príspevok uznanému           
športu, v ktorej najmä prezidentka SPF a Sekretariát SPF spolu s predstaviteľmi iba pár              
zväzov a SOV vyvinuli veľmi veľkú aktivitu, a ktorej výsledkom bolo to, že MŠVVaŠ SR               
požiadalo národné športové zväzy, aby svoje vstupné údaje pre prerozdelenie prostriedkov           
medzi športové zväzy po kontrole opravili, čo v konečnom dôsledku znamenalo nakoniec            
väčšiu kvalitu dát do vzorca vstupujúcich a zároveň vyššiu celkovú sumu pre SPF, než tomu               
bolo pôvodne.  

Zároveň ďalšia spoločná aktivita prezidentky SPF s 1. viceprezidentom SPF a           
kontrolórom SPF priniesla i zmenu pôvodne navrhovaného textu zmluvy medzi MŠVVaŠ SR            
a SPF (a všetkých ostatných národných športových zväzov) v prospech jeho priaznivejšej            
verzie pre SPF.  

Ďalšie aktivity pri ktorých sa SPF osobami prezidentky, 1. viceprezidenta a kontrolóra            
veľmi aktívne angažuje a podieľa sa nich, znamenajúce možnú vyššiu celkovú sumu pre             
SPF sú zatiaľ neuzavreté.  
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Výzvy do budúcnosti 
Roky 2017 i 2018 priniesli SPF rekordné rozpočty v jej histórii, ale...  

Z dôvodu a najmä snahy lepšie čitateľovi tejto správy v krátkom texte priblížiť             
aktuálny stav SPF v dlhodobejšej perspektíve ako cca jeden rok, táto správa teraz             
zdôrazňuje vybrané dôležité fakty z hlbšej histórie SPF ako bol iba čas, ktorý uplynul od               
zvolenia kontrolóra SPF do 15.2. 2018. Pozerá sa i do blízkej či vzdialenejšej budúcnosti.  

SPF od uznania za národný športový zväz prešla za posledné obdobie skutočne            
veľkými zmenami a je potrebné poďakovať každému, kto sa na nich zúčastnil. Komunita             
vodného póla sa stala riadnou súčasťou rodiny členov SPF. Synchronizované plávanie           
napreduje nielen výsledkovo. Rozbieha sa diaľkové plávanie. 

SPF v súlade s Olympijskou Chartou už na rozdiel od predchádzajúcej správy            
disponuje na princípe rovnosti a nediskriminácie rovnakou váhou hlasu ako ostatné národné            
športové zväzy, ktorých športové disciplíny sú na programe letných alebo zimných           
olympijských hier- t.j. 2 hlasmi, čo pre predchádzajúce členstvo Slovenského zväzu vodného            
póla v SOV neplatilo.  

Financovanie SPF Ministerstvom školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej         
republiky (ďalej len “MŠVVaŠ SR”) zo zdrojov Národného programu rozvoja športu vo forme             
príspevku uznanému športu podľa § 65, ods.3 písm.a) ZoŠ v rokoch 2017 i 2018 prinieslo               
SPF rekordné rozpočty v jej histórii. Autor tejto správy dáva do maximálnej pozornosti s              
cieľom adaptácie celej komunity SPF na jeho princípy a premenné článok týkajúci sa             
vzorca, ktorým sa vypočítava výška príspevku všetkým uznaným športom vrátane          
SPF zo strany štátu. Rýchlosť rastu prinášajúca najvyšší rozpočet v histórii SPF v rokoch              
2017 i 2018, čo bolo spôsobené i nárastom celkovo prerozdeľovanej sumy, však po lepšej              
adaptácii ostatných národných športových zväzov na princípy a premenné vzorca v           
budúcnosti nemusí byť a asi ani nebude pravidlom. Nielen až napr. v rokoch 2020 a neskôr.                
Sústredenie sa na právnu a účtovnú stránku športovej činnosti v rámci SPF v uplynulom              
období bolo nevyhnutné. Je treba roky 2018 a nasledujúce využiť na jej ďalšiu, i nákladovú               
optimalizáciu, no sústredenie sa na športovú činnosť v plaveckých športoch v jej užšom             
vymedzení ako pohybovej aktivity bude kľúčové. Bez športovcov a ich kvalitných výsledkov v             
rokoch 2020 a neskôr tu sú pre SPF už dnes veľmi reálne riziká.  

Iná problematika má pre SPF ešte väčší a dôležitejší rozmer ako “vzorec”... 
Financovanie výstavby novej a rekonštrukcie existujúcej športovej infraštruktúry totiž         

vplýva, resp. determinuje v mnohých prípadoch na kapacitu motivovaného národného          
športového zväzu dosahovať parametre vzorca. A financovanie tejto primárnej kapacity          
pritom ide mimo vzorca! Jednoducho - nedávno prebiehal legitímny spor ohľadom rovnosti            
príležitostí vzhľadom na vzorec, či SPF rátať výsledky z vrcholných podujatí z 25 i 50m               
bazéna súčasne alebo nie (pre SPF úplne kľúčovou vecou bola dosiahnutá akceptácia aj             
výsledkov z 25m bazénov v prospech SPF vedením SPF v medzirezortnom pripomienkovom            
konaní napriek vecnému nesúhlasu MŠVVaŠ SR a SOV), no rádovo väčší problém je, ak              
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zároveň športy v rámci SPF nemajú prosto dostatok disponibilných hodín v priestoroch            
bazénoch v SR na tréning a súťaženie a vzájomne sa kanibalizujú.  

Rovnako ako kapitálové investície u vysokých škôl (kde novú aulu a kde strechu?), i              
v športe boli a sú najmenej transparentným procesom vo financovaní športu od vzniku SR v               
1993 až doteraz. Iba na ilustráciu o veľkosti súm vo vzťahu k sume rozdeľovanej každý rok                
vzorcom a na infraštruktúru- veľký projekt obnovy a rekonštrukcie futbalových štadiónov po            
celom území SR za 45 miliónov po roku 2014, projekt obnovy a rekonštrukcie hokejových              
štadiónov po 2006 za viac ako 50 miliónov euro, ktorý obsahoval i rekonštrukciu             
ZŠ.O.Nepelu za 40 miliónov euro, čo bol najväčší investičný projekt v dejinách športu SR po               
1993. Ten má prekonať plánovaná kúpa Národného futbalového štadióna v roku 2018 za 63              
miliónov euro. Projekty Národného tenisového centra 1 v Bratislave a aktuálne Národného            
tenisového centra 2 v Košiciach. Pritom sa často stáva, že na športovú infraštruktúru idú              
prostriedky nie z rozpočtovej kapitoly Ministerstva školstva, ale z rôznych iných zdrojov,            
napríklad z Úradu vlády alebo z Ministerstva financií, stáva sa dokonca, že sa neuzatvorí ani               
zmluva a financie v stovkách tisícov euro a viac idú formou finančného prevodu na účet               
príslušného mesta ako vlastníka príslušnej infraštruktúry, často po výjazdových rokovaniach          
Vlády SR.  

Idea pri tvorbe ZoŠ, podľa ktorej za transparentnosť viac peňazí do športu, bola a je               
stále generálne správna. Pomohla však všetkým a bude značiť s plynúcim časom najmä po              
novele fixujúcej percentá pre futbal a hokej nielen bohatnutie najbohatších, ale vytvorí            
blahobyt i pre chudobnejších? S narastajúcim množstvom peňazí do športu sa budú stále             
viac roztvárať nožnice a vytvárať stále väčšie rozdiely medzi bohatými a chudobnými            
zväzmi. Budú všetci schopní zháňať si pri ekonomickom raste súkromné zdroje z voľného             
trhu- nový inštitút charitatívnej reklamy, sponzorské atď. a dokáže systém sám od seba             
vyprodukovať väčšiu rovnosť športov v zmysle rovnosti prístupu, resp. rovnosti príležitostí           
(motto “všetci na rovnakú štartovaciu čiaru“) pri začleňovaní do výsledkovo úspešnej           
(meraním cez parametre vzorca alebo alternatívnymi) spoločnosti vo svete ako je tomu            
dnes?!  

Horeuvedené otázky na základe týchto čísel nemôže autor tejto správy zodpovedať           
kladne. Nebola totiž zatiaľ potvrdená konkrétnymi faktami spôsobenými konkrétnymi činmi          
akýchkoľvek politikov i športových funkcionárov po roku 1993 vo vzťahu financovaniu           
výstavby novej a rekonštrukcie existujúcej športovej infraštruktúry potrebnej pre športy v           
rámci SPF. Toto financovanie bolo skôr výsledkom lobistického úspechu jedného pri           
neprezieravej a prostoduchej dôverčivosti zvyšku športového hnutia v dobro tých, ktorí mali            
v rukách (ekonomickú) moc v športe a je jedno v akom čase a pri akej politickej                
reprezentácii.  

Ak sa to má zmeniť i pre štátom uvažované plavecké výcviky, ktoré by plošne              
mohol dotovať štát ako už lyžiarske kurzy (v rokoch 2016-2018 ide o každý rok o cca                
90 000 detí a sumu cca 14! miliónov euro) je nutné spojenie energie a potenciálu celej                
komunity SPF pre túto spoločnú vec.   

Autor tejto správy na základe všetkého horeuvedeného vyzýva nielen členov Rady           
SPF ako prvých medzi rovnými, ale úplne všetkých členov SPF, aby preto urobili v rámci               
SPF maximálne úsilie pri predchádzaní vzniku akýchkoľvek ďalších sporov, možných          
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disciplinárnych previnení a s ním súvisiacich disciplinárnych konaní a vôbec akýchkoľvek           
prípadných negatívnych skutkov a konaní, ktoré by mohli dobré meno SPF a slovenského             
plávania nespravodlivo poškodiť a jeho komunitu nie spájať, ale naopak rozdeľovať. 

To čo má plavcov, vodných pólistov, synchronizované plavkyne i diaľkových plavcov           
v najbližšom období zjednotiť by mali byť najmä 3 témy:  
1. digitalizácia športu v rámci SPF ako nevyhnutný predpoklad kvalitnejšieho riadenia          
procesov, zníženia administratívnej záťaže, pomoci dobrovoľníkom a zároveň získavania         
súkromných zdrojov, 
2. štátom po vzore lyžiarskych kurzov dotované plavecké výcviky a  
3. výstavba nových a rekonštrukcia existujúcich bazénov (napr. ako už uskutočnená na           
Pántoch v Bratislave či v Žiline v roku 2017).  

  
 
V Bratislave/ Hviezdoslavove 20.2.2018  

 
Ladislav Križan  

        kontrolór SPF  
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Kontaktné informácie  
 

Adresa pre doručovanie písomností:  
Kontrolór Slovenskej plaveckej federácie, Slovenská plavecká federácia, Za Kasárňou 1, 
831 03 Bratislava  
 
Adresa pre osobný kontakt po predchádzajucej dohode telefonicky alebo emailom :  
Slovenská plavecká federácia, Za Kasárňou 1, 831 03 Bratislava  
 
Telefón: +421 905 279 839 
 
E-mail: kontrolor@swimmsvk.sk  
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